

# MATILE

[www.ecole-matile.com](http://www.ecole-matile.com)



L'École Matile est une école privée hors contrat proposant des formations initiales ou continues de la seconde au BTS.

L'école est implantée à La Rochelle et Poitiers pour répondre à une demande dans les filières esthétiques, coiffure et optiques en proposant un enseignement personnalisé et individualisé en liaison avec les partenaires professionnels de ces secteurs d'activité et porteurs d'emploi pour du personnel hautement qualifié.

L'École Matile regroupe une équipe pédagogique composée d'enseignants et de professionnels en activité, permettant d'offrir aux jeunes en formation des connaissances et des compétences basées sur l'expérience, indispensables aujourd'hui pour répondre aux exigences des employeurs.

**La FEDE est une OING** – Organisation Internationale Non Gouvernementale, institution supranationale, créée en 1963 et dotée du statut participatif auprès du Conseil de l'Europe.

Elle fédère **un réseau international de plus de 500 établissements** d'enseignement supérieur et professionnel, dans 35 pays et sur 4 continents qui partagent un projet commun d'excellence académique, d'innovation pédagogique, de recherche scientifique et d'ouverture au monde.

**La FEDE délivre 150 diplômes européens** accessibles en anglais et en langue nationale, du Foundation Degree, Bachelor européen, Mastère européen jusqu'au DBA Doctorate of Business Administration. La FEDE compte **un réseau international de plus de 180 000 diplômés**.



## FILIÈRES ET DIPLÔMES

### Formations et certificats proposés par l'école

- CAP Esthétique (Initial et apprentissage)
- CAP Coiffure (Initial et apprentissage)
- BAC Professionnel Esthétique
  
- Brevet Professionnel Esthétique
- Brevet Professionnel Coiffure
  
- BTS MECP (initial et apprentissage)
- BTS Opticien Lunetier (initial et apprentissage)
  
- CQP SPA Praticien
- CQP SPA Manager
- CQP Styliste Ongulaire



### LANGUES D'ENSEIGNEMENT

Français



## INFOS PRATIQUES

Rue Nicolas de Largillière  
17000 La Rochelle  
FRANCE

**+33 (0)5 46 68 91 48**  
[secretariat@ecole-matile.com](mailto:secretariat@ecole-matile.com)



## INFOS RÉGION

**Tourisme**  
[www.larochelle-tourisme.com](http://www.larochelle-tourisme.com)  
**Collectivités**  
[www.larochelle.fr](http://www.larochelle.fr)  
**Patrimoines Remarquables**  
[www.larochelle-tourisme.com/decouvrir/flaneries-citadines/sites-et-monuments-historiques](http://www.larochelle-tourisme.com/decouvrir/flaneries-citadines/sites-et-monuments-historiques)  
**Équipes de sport emblématiques**  
Stade Rochelais : [www.staderochelais.com](http://www.staderochelais.com)  
**Sport dans la région**  
[www.larochelle.fr/action-municipale/sport](http://www.larochelle.fr/action-municipale/sport)



## VIE ASSOCIATIVE

- Atelier coiffure



## CHIFFRES CLÉS

**Date de création : 2012**  
**2 campus**

- Accréditations et certification qualité autres que ceux de la FEDE : **Qualiopi**

## LES + DE L'ÉCOLE

- Cours en initiale ou en alternance
- Plateforme E-Learning
- Formations certifiantes
- Classes de 25 élèves
- Stage en entreprise

# MATILE

[www.ecole-matile.com](http://www.ecole-matile.com)



École Matile is a private, non-contractual school offering initial or continuing training from the second year of secondary school up to higher studies.

The school is based in La Rochelle and Poitiers to meet demand in the aesthetics, hairdressing, and optics sectors, offering personalized, one-to-one teachings in relation with professional partners in these sectors of activity, which offer job opportunities for highly qualified personnel.

École Matile's teaching team is made up of teachers and working professionals, providing young trainees with the experience-based knowledge and skills that are essential nowadays to meet the demands of employers.

The FEDE is an INGO International Non-Governmental Organisation and a supranational institution that was created in 1963, which is endowed with participatory status with the Council of Europe.

It federates an international network comprised of over 500 higher and professional education institutions in 35 countries across 4 continents, which share a common project that is hinged on academic excellence, pedagogical innovation, scientific research and openness to the world.

The FEDE delivers 90 European degrees that are available in English and in the national language, from the Foundation Degree, the European Bachelor's Degree, the European Master's Degree to the DBA Doctorate of Business Administration. The FEDE counts an international network of over 180 000 alumni.



## PROGRAMMES AND DEGREES

### Programmes and certificates proposed by the school.

- Professional Qualification in Aesthetic (Initial and work study training)
- Professional Qualification in Hairdressing (Initial and work study training)
- BAC Professionnel in Aesthetic
  
- Esthetic Professional Degree
- Hairdressing Professional Degree
  
- Esthetic Perfume and Cosmetics Technical Degree (initial and work study training)
- Optician Glasses Manufacturer Technical Degree (initial and work study training)
  
- SPA Practitioner Professional Qualification Certificate
- SPA Manager Professional Qualification Certificate
- Nail Technician Professional Qualification Certificate



**TEACHING LANGUAGES**  
French



## PRACTICAL INFOS

Rue Nicolas de Largillière  
17000 La Rochelle  
FRANCE

+33 (0)5 46 68 91 48  
[secretariat@ecole-matile.com](mailto:secretariat@ecole-matile.com)



## INFORMATION ON THE LOCAL AREA

**Tourism**  
[www.holidays-la-rochelle.co.uk](http://www.holidays-la-rochelle.co.uk)  
**Local government**  
[www.larochelle.fr](http://www.larochelle.fr)  
**Famous heritage**  
[www.holidays-la-rochelle.co.uk/discover/city-strolls/historical-sites-and-monuments](http://www.holidays-la-rochelle.co.uk/discover/city-strolls/historical-sites-and-monuments)  
**Local sports teams**  
Stade Rochelais : [www.staderochelais.com](http://www.staderochelais.com)  
**Sport in the region**  
[www.larochelle.fr/action-municipale/sport](http://www.larochelle.fr/action-municipale/sport)



## CAMPUS LIFE

- Hair salon studio



## KEY FIGURES

**Date of creation:** 2012  
**2 campuses**

- Accreditations and quality certification other than those of the FEDE: **Qualiopi**

## + STRENGTHS OF THE INSTITUTION

- Initial training or work-study programme
- E-learning platform
- Certifying trainings
- 25 students per classes
- Internships